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Drolčeva hiša nekoč.   
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Spoštovane bralke, spoštovani bralci.
Pred vami je nova številka Vaščana, ki vam ob iztekajočem letu prinaša zanimive novice s 
Homca, Nožic in Preserij. Po dveh letih zaprtja javnega življenja zaradi korone, se je življenje 
počasi vrnilo na stare tirnice. Ponovno so zaživele številne aktivnosti krajevnih društev in 
pa tudi tradicionalni dogodki in prireditve. Vse to smo vsi zelo pogrešali, obenem pa smo 
se v času zaprtja javnega življenja zavedali, kako pomembni so za vsakdanje življenje razni 
dogodki, ki osmišljajo naše življenje in dajejo utrip našim krajem. Prepričan sem, da sedaj vse 
to cenimo veliko bolje kot prej.

Homec se je letošnjo jesen vpisal na zemljevid pravljično-doživljajske transverzale po 
Sloveniji. Odprla se je namreč nova gozdna dogodivščina, ki vabi obiskovalce na potovanje 
v vilinsko mesto Pikel, da bi našli vile ter vilinskim in človeškim rodom ponovno spletli pri-
jateljstvo. Vilinski Homec je gozdna dogodivščina, ki jo je v sodelovanju z Občino Domžale 
in Kulturnim društvom Jože Gostič Homec ter strokovni pomoči skavtov Homški sončki 
zasnoval in ustvaril zavod Škrateljc. Gre za osmo pot na pravljično-doživljajski transverzali 
po Sloveniji in drugo v domžalski občini. Nova pravljična pot bo dodatno popestrila ponud-
bo družinskega turizma v domžalski občini, kjer imamo sedaj že precej razvejano mrežo 
tematskih poti.

Nova pridobitev je dobrodošla in na mestu. Obenem pa je tudi potrditev, da je bila us-
tanovitev Službe za turizem na Občini Domžale pred leti na mestu, saj so rezultati vidni. 
Skromna ekipa te službe se vsa leta trudi, da iz naravnih in drugih danosti, ki jih imamo na 
voljo v občini Domžale, poskuša narediti premike na področju turizma in dodatne ponudbe. 
Pri tem je razveseljivo tudi to, da so v projekte aktivno vključena lokalna društva, ki s svojim 
angažmajem pomagajo ustvarjati nove zgodbe. S tem dokazujejo, da se da s sodelovanjem in 
z dokaj majhnimi finančnimi vložki narediti zelo veliko. Potrebne so samo ideje in pa seveda 
veliko dobre volje.

Pred nami je najlepši čas v letu, na kar nas že opozarja praznična okrasitev. Za uvod v 
praznični december je poskrbel Miklavž, ki je obiskal otroke in jih obdaril, praznični utrip 
pa se bo do konca leta z vsakim dnem stopnjeval. Za to spretno skrbijo trgovci, ki nas na vse 
možne načine prepričujejo, da je za pravo praznično vzdušje potrebno potrošiti čim več. Žal 
nas takšna miselnost odvrača od bistva božično-novoletnih praznikov. Materialne dobrine 
nam namreč ne prinašajo pravega zadovoljstva. Nobena materialna dobrina nam ne more 
nadomestiti toplega medčloveškega odnosa. Zato so prazniki v prvi vrsti namenjeni, da svoj 
čas in pozornost namenimo svojim najbližjim. Ne pomaga polno obložena miza, če za njo 
sediš sam. Bolje je, da je na mizi malo manj in da ob njej sedijo ljudje, ki jih imamo radi.
Želim vam lepe in prijetne božične praznike ter vse dobro v letu 2023. Doživite čarobnost 
praznikov s svojimi 
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v novem letu vam želi 

papirnica Lipa.



Novice iz KS Homec - Nožice Piše: Lucija Šarc

6 7

Novice iz 
KS Homec - Nožice

Lokalno družabno in kulturno življenje se je 
počasi vrnilo na ustaljene tirnice. V skupno-
sti spet lahko začutimo vrvež, ki ga prinaša 
praznični čas, društva in organizacije pa so 
spet polna novega zagona. Upamo, da boste 
utrip začutili tudi ob branju krajevnega glasi-
la Vaščan, ki nastaja v sodelovanju Krajevne 
skupnosti Homec-Nožice in Krajevne skup-
nosti Preserje.

V poletnih in jesenskih dneh je na območju 
krajevne skupnosti potekalo kar nekaj preno-
vitvenih in vzdrževalnih del. Urejala se je 
okolica igrišča ob Stari šoli na Homcu. Od-
stranjene so bile korenine in rastline, ki so 
ovirale urejenost in funkcionalnost, posejana 
je bila nova trava, zasadili pa smo tudi nekaj 
novih dreves ter grmovnic. Zavod za šport 
Domžale je ob igrišču prenovil oz. zamenjal 
poškodovane klopce.

Pred praznikom nove maše in nato še enk-
rat kasneje je bila sanirana pešpot do cerkve 
s severne strani Homškega hriba (iz Nožic). 
Pot je del nove poti Vilinski Homec, ki ponuja 
družinsko pustolovščino s poznavanjem pose-
bnosti kraja, najmlajše pa uči o odgovornosti 
do narave in o prijateljstvu. Čez doživetje jih 
spremlja vila Pika, najmlajše pa na točkah ča-
kajo naloge, ki jih izpolnijo s pomočjo vilinske 
beležke. Brezplačno vodstvo je organizirano 
vsako tretjo soboto v mesecu. Mestoma se 
pot stika s Homško učno potjo, zato je tudi ta 
postala bolj obiskana. Veseli nas, da Vilinsko 
pot obiščejo tudi obiskovalci iz drugih precej 
oddaljenih Slovenije, ki pravijo, da pravljičnost 
doživetja prinaša tudi urejenost lokalnega 
okolja in gostoljubje vaščanov. V sklopu pro-
jekta so bili urejeni tudi drugi odseki poti, ki 

peljejo čez hrib, na poti pa osvetljujejo pomen 
različnih lokalnih posebnosti – Mlinščico, 
studenca za pitno vodo, Most želja, arhe-
ološko najdišče na Homškem hribu, vodnjak, 
opernega pevca Jožeta Gostiča in še druge.

V mesecu novembru je potekala temeljita san-
acija brežine reke Kamniške Bistrice. Spreha-
jalci ob reki lahko opazijo znatne razlike, saj 
je bila odstranjena ogromna količina rastja v 
zgornjem toku nad jezom. Zimska golota se 
bo nizko zeleno obarvala spomladi, vendar pa 
rastje ne bo več oviralo toka reke in povečeva-

lo možnih morebitnih nevarnosti. Po sanaciji 
so ponovno utrdili pešpot, ki je bila ob delu 
poškodovana, da je pohodna tudi v slabšem 
vremenu.

Oktobra je potekala sanacija dela glavne ceste 
Domžale–Kamnik. Bolkova ulica je dobila nov  
asfalt, nove črte in bankine, uredili pa so tudi 
avtobusni postajališči na obeh straneh ceste. 
Decembra se je v izvedbi Občine Domžale in 
Javnega komunalnega podjetja Prodnik zak-
ljučila sanacija vodovoda in preplastitev V. in 
dela VIII. ulice v Homcu.

Krajevna skupnost Homec-Nožice se je po 
lokalnih volitvah na novo konstituirala v pe-
tek,  9. 12. 2022. Za mandat 4 let so bili iz-
voljeni Blaž Burnik, Marjeta Rode, Stanislav 
Skrbinšek, Matjaž Sporiš, Lucija Šarc, Marta 
Trček in Matjaž Zajc. Na konstitutivni seji so 
člani za predsednico izglasovali Lucijo Šarc, 
za podpredsednika pa Matjaža Sporiša. Člani 
KS se zahvaljujemo za izkazano zaupanje in 
obljubljajmo, da bomo delo opravljali vestno in 
v dobrobit vseh krajanov krajevne skupnosti, 
nadejamo pa se tudi uspešne komunikacije in 
sodelovanja z Občino Domžale. Če bi nas že-
leli s čim seznaniti, nas na kaj opozoriti ali pa 
bi potrebovali našo pomoč, nam lahko pošljete 
elektronsko pošto na homec.nozice.ks@gmail.
com.

December je. Želimo vam, da vas praznični 
čas pogreje tako kot dišeči čaj ali toplina do-
mačega kamina. Želimo si, da bomo vsi topli-
no ohranili tudi v novem letu in jo izkoristili, 
da nam pomaga ustvarjati prijeten in zadovol-
jen prostor sobivanja. Srečno v novem letu in 
pri izzivih, ki nam jih pripravlja prihajajoče 
leto.

Predsednica sveta Krajevne skupnosti 
Homec-Nožice

Lucija Šarc
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Spoštovani 
vaščani

Leto se bliža koncu. Bilo je še kar uspešno. Ko-
rono smo že skoraj premagali, tako, da lahko 
v prihodnje leto zremo z optimizmom. Kakor 
veste so bile volitve  v svet KS Preserje. 
Izvoljeni člani so bili, Hribar Janez, Viktor 
Marinšek, Simon Feldin, Mojca Kočar, Sa-
bina Zupan, Tanja Vesel in Mihael Kosmač. 
Na prvi seji smo izvolili predsednika in pod-
predsednika, ki sta Hribar Janez in Viktor 
Marinšek. Članom prejšnje sestave sveta KS 
Preserje, se zahvaljujem za trud, ki so ga vložili 
v delovanje KS.

V Prihodnjem letu  bomo peljali projekte, ki so 
v naši krajevni skupnosti že stalnica, seveda pa 
se bomo potrudili in zagnali še nove projekte, 
ki so potrebni še za izboljšanje počutja krajanov 
v našem kraju. Člani sveta se bomo potrudili, 
da rešimo probleme, naj si bodo prometne ko-
munalne ali kakšne druge. Dogovorili smo se 
že, da bomo zagnali in posodobili že obstoječo 
internetno stran za boljše obveščanje. Kontakt 
KS Preserje je še vedno telefon 041 615 610 
Hribar Janez. Pokličete me lahko vsak dan, ka-
dar koli. Dogovorili se bomo za sestanek ali pa 
problem mogoče rešili že po telefonu.

Lep pozdrav,  predsednik Hribar Janez

Vse dobro , zdravja obilo, 
veselja in sreče 
v letu 2023 
vam želi 
KS Preserje.
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Za homške gasilce se je druga polovica leta 
začela zelo intenzivno. Julija smo sodelovali 
kar na šestih intervencijah. Prva intervencija je 
bila v sosednji Šmarci, kjer je v podjetju Meni-
na zagorelo ostrešje. Ostalih pet intervencij pa 
smo oddelali na Krasu. Kot ste bili seznanjeni 
preko medijev, je na goriškem Krasu izbruhnil 
požar večjega obsega. Točne karakteristike in 
strokovne ocene so bile že podane preko javnih 

medijev. Pri gašenju požara je sodelovalo pre-
ko 12 tisoč gasilcev iz vse Slovenije, med nji-
mi tudi iz Gasilske zveze Domžale, del katere 
smo tudi homški gasilci. S ponosom lahko 
povem, da smo homški gasilci sodelovali na 
petih intervencijah s skupno 32 gasilci. Zopet 
smo dokazali enotnost v gasilstvu, kar pričajo 
tudi pohvale z višjih nivojev.

PGD Homec
Spoštovane krajanke in krajani!

Avgusta je bilo vreme zelo muhasto. Prekrivali 
smo ostrešja, črpali meteorno vodo, odstran-
jevali podrta drevesa in še bi lahko naštevali. 
Imeli smo tudi nekaj posredovanj odstranje-
vanja os in sršenov. Poleg vsega dela pa je bilo 
tudi veliko lepih trenutkov. Naši veterani so 
se odpravili na srečanje v prekmurski konec 
in se vrnili z nepozabnimi vtisi, naši najmlajši 
pa so konec počitnic med 21. 8. in 27. 8. 2022 
preživeli na gasilskem taboru v Čatežu. Tab-
ora se je udeležilo kar sedem naših nadobud-
nežev pod strokovnim vodstvom »stroge« 
mentorice.

Septembra  smo se udeleževali dogodkov 
po naši gasilski zvezi, mesec pa zaključili s 
praznovanjem okrogle obletnice našega pov-

eljnika Martina. V  oktobru, mesecu požarne 
varnosti, so sledile taktične vaje, mladina pa 
se je udeležila regijskega tekmovanja. Dru-
go soboto v oktobru je mladinska komisija 
pripravila tradicionalni dan odprtih vrat. S 
pomočjo naših operativnih članov smo prika-
zali način gašenja baterij, ravnanje z gasilsko 
tehniko in seveda uporabo AED-naprave. Za 
vse obiskovalce smo pripravili pečen kostanj, 
tople napitke, za sladko razvajanje brbončic pa 
so poskrbele naše članice.

Tudi november je bil aktiven. Glavni dogodek 
je bilo tradicionalno dobrodelno zbiranje hrane 
za Anino  zvezdico. Naše članice so dogodek 
dobro načrtovale in izvedle, kar priča tudi 
končni izkupiček, saj je bila zbrana več kot tona 
hrane, ki je bila dostavljena v skladišče organ-
izacije, za kar so članice prejele polno pohval. 
Verjamemo, da je razdeljena med ljudi iz naše 
okolice, ki to pomoč resnično potrebujejo.
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Decembra smo izvedli usposabljanje za pravil-
no rokovanje z AED (avtomatski zunanji 
defibrilator). Rečemo lahko, da je bil dogo-
dek dobro obiskan, saj smo našteli preko 30 
slušateljev. Naši najmlajši so se udeležili gasil-
skega kviza v Študi in osvojili odlična mesta. 

Naša glavna naloga decembra pa je raznos 
gasilskih koledarjev po vseh gospodinjstvih 
našega požarnega območja. Krajanom smo 
zaželeli vse dobro v letu, ki prihaja.

Omenil sem že, da smo julija sodelovalni na 
velikem požaru na goriškem Krasu. Iskrena 
hvala vsem članom, ki so sodelovali na teh 
intervencijah in pomagali pri gašenju in 
reševanju premoženja. Prebivalci so bili izred-
no hvaležni za naše delo, kar so dokazovali že 
med samo intervencijo, kasneje pa še preko 
medijev. Prejeli smo tudi povabilo na srečanje 
»Vi ste srce Krasa«, kamor prebivalci v požaru 
najbolj prizadetih občin povabili vse gasilce, ki 
smo sodelovali pri gašenju. Vabilu smo se z ve-
seljem odzvali tudi homški gasilci.

Že v prejšnji številki Vaščana sem omenil, 
da smo pričeli z zbiranjem sredstev za na-
kup novih AED-naprav. S pomočjo lokalnih 
podjetij, samostojnih podjetnikov in krajevne 
skupnosti Homec-Nožice nam je uspelo kupiti 
tri avtomatske zunanje defibrilatorje. Trenut-
no poteka njihova razporeditev in namestitev. 
Nameščeni bodo v Nožicah – Gostičeva ces-

ta, v Homcu – Bolkova ulica v smeri šole in v 
Homec na VII. ulici prav tako v smeri šole. Po 
priporočilih bodo AED-naprave po vsej ver-
jetnosti nameščene na sistem javne razsvetl-
jave, ker potrebujejo električno energijo za 
vzdrževanje konstantne temperature.

V torek, 6. 12. 2022, smo za osveščanje in 
obnavljanje uporabe organizirali prvo delavni-
co temeljnih postopkov oživljanja in uporabe 
AED-naprave. Naš član Janez Ravnikar, cer-
tificirani prvi posredovalec, nam je pripravil 
res strokoven tečaj, kar lahko potrdi več kot 
30 slušateljev. O naslednjih brezplačnih 
delavnicah vas bomo obvestili pravočasno. Ker 
vsak lahko reši življenje, ste nanje vabljeni.

Preko celega leta skrbimo za zaščitno opremo 
in tehniko tako, da je vedno vse pripravljeno 
za akcijo. Zelo pomembna pa je usposobljenost 
gasilcev, zato redno skrbimo tudi, da se naši 
gasilci strokovno izobražujejo, saj smo le tako 
lahko uspešni in varni pri opravljanju gasilskih 
nalog. Pred kratkim se je zaključil tečaj za 
pripravnike, ki se ga udeležilo kar 14 homških 
kandidatov za gasilke in gasilce, kar nakazu-
je, da se nam za prihodnost delovanja našega 
društva ni potrebno bati.

Spoštovani krajanke in krajani, hvala vam za 
vso podporo pri našem delu, zahvaljujemo se 
tudi vsem podjetjem in samostojnim podjet-
nikom. Iskrena hvala tudi za vse prispevke pri 
raznosu gasilskih koledarjev. Verjamem, da se 
vsi zavedamo, da prispevki in donacije niso 
namenjene članom, ampak ljudem, ki potre-
bujejo pomoč gasilcev.

ŽELIM VAM SREČNO, ZDRAVO, 
PREDVSEM PA VARNO LETO 2023.

NA POMOČ!

Andrej Ulčar, 
predsednik PGD Homec

Spoštovani donatorji. Iskrena hvala za vašo 
donacijo pri zbiranju sredstev za AED-
naprave. V letu, ki prihaja, Vam želimo do-
bre poslovne odločitve ter dobro poslovanje. 
Enako velja tudi za svet KS Homec-Nožice. 
Novemu vodstvu iskrene čestitke z željo po 
dobrem sodelovanju še naprej. Tudi vam želim

SREČNO, ZDRAVO, USPEŠNO 
IN VARNO 2023.

NA POMOČ!

Donatorji za AED-naprave:

- TESARSTVO Toni Žekar, s. p.
- Krajevna skupnost Homec-Nožice,
- ELKOR BLAŽ KOROŠEC, s. p.,
- Zemeljska dela Černivec, d. o. o.,
- JUVI Domžale, d. o. o.,
- Gašper Golob, s. p.,
- Kladnik, d. o. o.,
- Elektro Narobe, Simon Narobe, s. p.,
- Brlec, d. o. o.,
- SUTON, d. o. o,
- MILAX, d. o. o.,
- Branko Cerar, s. p.,
- Tim Pavlin, d. o. o.,
- Jeretina Zlato, s. p.,
- GALMA, d. o. o.,
- Boris Kokalj, s. p. in
- VAR-IKS, d. o. o.

AEDTPO
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Po enoletnem premoru so se letošnji 22. 
Gostičevi dnevi pričeli prvo nedeljo v marcu s 
spominsko sveto mašo za Jožeta Gostiča, ki jo 
je vodil mariborski nadškof msgr. Alojzij Cvikl. 
Na koru so prepevali člani Prvega slovenskega 
pevskega društva Lira iz Kamnika pod vod-
stvom zborovodje, maestra, prof. dr. Andreja 
Missona. Maše se je udeležila tudi dolgoletna 
prijateljica iz Zagreba Polona Jurinić, pred-
stavnica društva Slovenski dom iz Zagreba. V 
uvodnem pozdravu se je Borut Jenko spom-
nil tudi na pred kratkim umrlega predsednika 
Društva ljubiteljev zagrebške Opere, Franja 
Obuljena, ki je bil vrsto let marljiv sodelavec 
in soustvarjalec Gostičevih dni. Nadškof 
Cvikl se je med slovesno pridigo spomnil na 

Gostiča z besedami: »Danes se pri tej sv. maši 
želimo spomniti vašega rojaka, opernega pevca 
Jožeta Gostiča ob 122-letnici njegovega rojst-
va. V ritmu našega življenja hitro pozabimo na 
ljudi, kot je bil Jože Gostič, ki se je zavedal, 
da daru petja ni prejel samo zase, za ustvarjan-
je svoje slave in popularnosti, temveč da je to 
dar od zgoraj, in zato je z njim častil Boga in 
se mu zanj zahvaljeval. Vesel sem, da obhajate 
dneve, posvečene temu velikemu možu kot iz-
raz spoštovanja in hvaležnosti. Bolj ko se čas-
ovno od njega odmikamo, bolj pred nas stopa 
kot mož vere. Njegov lik in njegov prispevek 
na kulturnem področju pa sta duhovni humus, 
iz katerega črpamo mi in bodo črpale bodoče 
generacije.«

22. Gostičevi dnevi
Drugi del Gostičevih dni pa je potekal v ned-
eljo, 16. oktobra 2022, ko je v župnijski cerkvi 
Marijinega rojstva na Homcu prvič nasto-
pil Slovenski oktet, reprezentativni slovenski 
moški vokalni ansambel, ki v letošnjem letu 
praznuje 70-letnico delovanja. Člani okteta, 
ki ga vodi priznani operni pevec Jože Vidic, 
so se z veseljem odzvali povabilu. V prvem 
delu koncerta so predstavili pesmi s cerkveno 
oziroma liturgično vsebino, v drugem delu pa 
so poslušalci, ki so dodobra napolnili homško 
cerkev, uživali v odličnih priredbah slovenskih 
ljudskih pesmi. Ker je občinstvo ob koncu pro-
grama pevce nagradilo z dolgim in bučnim 
aplavzom, so se zahvali s kar petimi dodatni-
mi pesmimi. Koncert Slovenskega okteta na 
Homcu je bil po dvoletnem premoru vrhunski 
glasbeni dogodek, ki bo marsikateremu obisk-
ovalcu še dolgo ostal v spominu.

Poleg številnih ljubiteljev zborovskega pet-
ja in predvsem Slovenskega okteta so bili na 
koncertu navzoči predstavnik Veleposlaništva 
Republike Hrvaške v Sloveniji Duje Ančić, 
podžupan Občine Domžale Marjan Ravnikar 
ter Lojze Peterle, predsednik prve sloven-
ske vlade. Koncert sta omogočila pokrovitelj 
Občina Domžale in sponzor ROTA-MI, d. o. 
o. iz Preserij pri Radomljah.

Vabljeni na prihajajoče 23. Gostičeve dneve, 
ki se bodo pričeli v začetku marca s spomin-
sko sveto mašo v homški župnijski cerkvi ter 
organiziranim ogledom opernih predstav v 
Operi HNK Zagreb in Operi SNG Ljubljana. 
V začetku jeseni bo sledil še koncert opernih 
solistov v homški cerkvi, ki bo posvečen tudi 
spominu na maestra prof. Vladimirja Kran-
jčevića, pobudnika Gostičevih dni.
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Mladinski 
pevski zbor 

Homec 

Piše: Maruša Jager

Mladinski pevski zbor Homec je zbor, ki ga 
sestavljajo mladi gimnazijci in študenti iz oko-
liških krajev – iz Homca, Preserij, Radomelj, 
Šmarce, Škrjančevega, včasih pa se nam prid-
ružijo tudi prijatelji od drugod, saj smo vedno 
veseli novih pevcev. Pri petju nas spremlja band, 
ki je sestavljen iz kitar, bas kitare, cajona in kla-
virja, ob posebnih dogodkih pa aktiviramo tudi 
violine, flavte, pozavno in priložnostno kakšne 
kraguljčke. Naše glavno poslanstvo je petje pri 
svetih mašah (pojemo vsako četrto nedeljo na 

Homcu), saj tako ujamemo dve muhi na en 
mah; polepšamo dan našim faranom in po-
jemo Bogu v slavo. Poleg tega pa nas povezuje 
predvsem prijateljstvo, ljubezen do glasbe in 
pripadnost homški skupnosti. Poleg nedeljskih 
maš s petjem velikokrat polepšamo kakšno po-
roko (za seboj jih imamo že okoli 20) ali dru-
ge dogodke. Vsako leto organiziramo koncert, 
kjer se predstavimo z novimi pesmimi sezone. 
Vsakič znova smo presenečeni in hvaležni nad 
velikim številom poslušalcev, ki nas podpira-

jo in nam vlivajo motivacijo za naprej. Pred 
koncertom se skupaj odpravimo na tridnevni 
pevski vikend, kjer vadimo po glasovih, nad-
grajujemo naše pevsko znanje z gosti, kuhamo 
in se imamo luštno. Pevski vikend nam veliko 
da, tako kot lahko opazimo glasbeni napre-
dek, smo na koncu vedno bolj povezani tudi v 
skupnost prijateljev. V naslednjem letu spom-
ladi pripravljamo skrivnostni velik projekt, 
ki se bo končal s koncertom. Na tem mestu 
vas vse lepo povabimo, da spremljate homška 
oznanila in se nam pridružite. Obljubimo, da 
bo zares lepo. 

Kaj torej je Mladinski pevski zbor Homce? 
Naša glavna sestavina smo pevke in pevci. To 
so dobri in srčni ljudje ter zagnani mladinci, ki 
svoje petkove večere preživljajo v homški učil-
nici in s petjem, talenti in mladostniško en-
ergijo razveseljujejo druge ljudi in pojejo Bogu 
na čast. 
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Pisalo se je leto 2015, ko smo na eno od st-
rani strateškega načrta za razvoj skavtske-
ga stega zapisali: »Sanirali bomo vzhodno 
steno mežnarije«. Zagnanih, vendar brez 
vsakršnih izkušenj, se nas je nekaj mladih 
odločilo, da bomo storili nekaj v zvezi s 
prostori za izvedbo dejavnosti na Homcu. 

Odkar obstajamo skavti na Homcu, se do-
bivamo v spodnjih prostorih mežnarije ob 
cerkvi, katere izgradnja sega v leto 1864. 
Od tistega leta pa do danes se je v hiši 
marsikaj spremenilo. Preuredili so se pros-
tori, kupilo se je novo pohitšvo, zamenjala 
se je kritina in izvedel še marsikateri drug 
poseg. Pozimi 2019 pa se je kar naenkrat 
zgodil nepričakovan dogodek – v pritlič-
ju je počila vodovodna cev. Že tako vlažni 
prostori (zaradi odsotnosti hidroizolacije) 
so postali popolnoma premočeni, zato smo 
morali zavreči večino pohištva in talnih 
oblog. To je bila točka, ko smo bili od-
ločeni, da bomo hišo celostno prenovili in 
tako resno začeli z izdelavo načrta. Izvedli 
smo kar nekaj delovnih akcij, da smo hišo 

temeljito očistili in pripravili za nadaljna 
dela. V tem času pa se je na župnijšču men-
javala kritina. Po enem od večernih srečanj 
nas je župnik povabil, da si ogledamo na 
novo obnovljeno ostrešje in očiščen pod-
strešni prostor. Ko smo vstopili na pod-
strešje, smo ostali brez besed. Pred nami se 

Homški mladinski 
center – HMC

je odprl 130 m² velik prostor, na katerega 
nismo nikoli pomislili, kaj šele, da bi nanj 
računali. V trenutku smo se odločili, da vse 
sile raje usmerimo v oživitev tega prosto-
ra, saj je za izvedbo dejavnosti mnogo bolj 
primeren kot stara mežnarija poleg cerkve. 
Je bolj suh in odprt, hkrati pa se povezuje 
tudi z drugimi pastoralnimi prostori kot so 
učilnice, kapela in terasa župnijšča. 

Odločili smo se, da projekt poimenu-
jemo kar po domače »HMC« ali Homški 
mladinski center. Prve delovne akcije so 
stekle pozimi 2020, ko smo začeli z več-
jimi gradbenimi posegi. Vmes nam jo je 
malce zagodla epidemija, zato smo z ra-
zličnimi obrtniškimi deli nadaljevali v 
letu 2021. Od takrat naprej in do danes 

je steklo že kakšnih 15 delovnih akcij in 
bilo je organiziranih 5 dogodkov za zbi-
ranje sredstev. Projekt je ocenjen na vred-
nost 35.000 EUR. Do tega trenutka smo 
s privarčevanimi sredstvi skavtskega stega, 
donacijami podjetij in fizičnih oseb ter 
z izvedbo dobrodelnih dogodkov zbrali 
27.000 EUR. 

Na Homcu se za slovenske razmere doga-
ja prav izjemna stvar. Veliko župnij ima 
ogromne in moderne prostore, vendar 
nobenih skupin, ki bi te prostore upora-
bljale in se v njih družile. Pri nas se v ok-
viru vseh dejavnosti v župniji zbira kar 250 
mladih in otrok, kar je izjemna številka 
za tako veliko župnijo. Zato je prav, da se 
jim zagotovi takšne pogoje kot se spodobi. 
Vabljeni ste, da projekt podprete finančno 
ali z materialno pomočjo. Vsa sredstva se 
porabi zelo odgovorno in premišljeno, čim 
več dela pa poskušamo opraviti sami pod 
mentorstvom izkušenih mojstrov. Za iz-
ročitev donacije se lahko obrnete na župni-
jski urad ali na mail matej.lovsin99@gmail.
com.

Piše: Matej Lovšin
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Letošnji alpinistični večer Kulturnega društva 
Jože Gostič s Homca je minil v družbi alpin-
ista mlajše generacije, člana izredno uspešne 
generacije alpinistov. Aleš Česen, Luka Stražar 
in Nejc Marčič, ki so tudi pripadniki te gen-
eracije, so bili naši gostje zadnjih alpinističnih 
večerov. Vsi so plezali tudi pod mentorstvom 
Marka Prezlja in skupaj v različni navezah us-
peli preplezati zelo odmevne smeri v svetov-
nem merilu. Podeljevalci priznanja zlati cepin 
v Franciji so vsem omenjenim tudi podelili 
ta prestižna priznanja. Tokrat pa smo v našo 
družbo povabili Luka Lindiča iz Žalskega 
konca. 

Luka Lindič je vrhunski plezalec in alpinist 
svetovnega formata. Skupaj z ženo Ines Pap-
ert, najuspešnejšo nemško plezalko, vsekakor 
predstavljata enega najboljših plezalskih parov 
na planetu in tudi zato so ju izbrali za obraza 
in promotorja znamke Camp, ki ponuja od-
lično gorniško opremo.

Luka se je od malih nog navduševal nad gora-
mi in ko je začel plezati, je vedel, da želi iti vi-
soko in daleč. Ambiciozen je bil že od začetka 
in načrtno treniral, nabiral hitrost in učinko-

vitost na velikem številu manj zahtevnih prog. 
To mu je omogočilo zgraditi trdne temelje za 
premagovanje nekaterih najtežjih sten na tem 
planetu. Njegov trdo delo je dobilo priznanje 
leta 2008, ko mu je Planinska zveza Sloveni-
je podelila naziv najperspektivnejši alpinist za 
leto 2008. V letih 2009, 2014 in 2016 je prejel 
priznanje Planinske zveze Slovenije za najus-
pešnejšega slovenskega alpinista. Luka je od 
takrat vzpostavil vrsto zahtevnih poti na Kita-
jskem, v Indiji, Kanadi in Evropi. Dosegel je 
več prvih vzponov in prvih prostih vzponov, 
kot so smer Lindič-Leclerc na gori Tuzo v Ka-
nadi, Psychological Effect na gori Neptuak v 
Kanadi in Roling Stones na Grandes Jorasses.

Povzpel se je na vrh Broad Peak v Karakorumu 
in dva tedna kasneje preplezal severozahodni 

LUKA LINDIČ – V SVOJI SMERI

greben Gašerbruma IV in dosegel njegov sev-
erni vrh. Dosegel je tudi solo vzpon na greben 
Intégrale de Peuterey na Mont Blanc v 15,5 
ure. Plodoviti alpinist Lindič je leta 2014 prejel 
zlati cepin (Piolet d’or) za prvi vzpon na Hag-
shu v severni steni v Indiji skupaj z Alešem 
Česnom in Markom Prezljem. Je magister 
logistike in je pripadnik Športne enote slov-
enske policije.

Nemško-slovenska alpinistična in življenjs-
ka naveza Ines Papert in Luka Lindič je pred 
izbruhom pandemije koronavirusa začela 
plezalsko potovanje z avtodomom od Aljaske 
do Patagonije – Panamericana. Projekt sta 
morala začasno opustiti in sta ga nadaljevala  
na svojem poročnem potovanju 26. in 27. apri-
la 2021 in preplezala prvenstveno smer Heart 
of Stone v zahodni steni Mt. Huntingtona na 
Aljaski. Med samo pandemijo pa sta plezala 
po domačih gorah in stenah v Berchtesgadnu, 
kjer z Ines živita, in v Sloveniji. 

Lukova razmišljanja in spoznanja v tem času 
so, da bi morali postati bolj odgovorni do 
okolja in sodobnih problemov naše družbe. 
Preseneča ga, kaj vse ponujajo hribi takoj za 
vogalom, le oči je potrebno odpreti, zato je v 
tem času tudi preplezal kar nekaj sten in smeri 
v domači skali tudi skupaj z Ines. Morda na-
jbolj odmevna je bila nova smer, ki vodi prek 
ikonične Ajdovske deklice v severni steni Pris-

ojnika in jo sicer občudujemo ob vzponu na 
Vršič. Z Ines sta jo preplezala letos poleti in 
poimenovala Navidezna preobrazba, Luka pa 
jo je avgusta preplezal še prosto.

Ines in Luka sta zadnja leta vpeta v gradnjo 
»planinske hiše« v Istri na Hrvaškem, kjer sta 
kupila star objekt in ga preuredila v prijetno 
hišo za oddih, ki ga bosta oddajala planincem 
in ostalim turistom, ki bi želeli obiskati tudi 
nekoliko odmaknjeno notranjost zanimive is-
trske pokrajine.

Večer smo zaključili v homški šoli, kjer smo 
Luka spoznali tudi kot prijetnega in odprtega 
sogovornika. Zaupal nam je nekaj podrobnosti 
o svojih življenjskih odločitvah, mi pa smo mu 
zaželeli srečno in uspešno pri vseh njegovih 
korakih v življenju.
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Pogovor z Gašperjem Maukom, 

župnikom Homcu med leti 2018 in 2022

Poleti se je zaključilo kratko, a zelo us-
pešno obdobje vašega delovanja na Hom-
cu. Mnogim faranom ste se zapisali v srca 
kot izjemen človek, ki je s svojim zgledom 
marsikoga spodbudil, da se je vredno tru-
diti za drugega in pri tem postajati boljši 

človek. Katere kreposti so po vašem kl-
jučne, da bomo kot družba napredovali?
Glede na to, da smo kot evropska civilizaci-
ja zrasli na krščanskem temelju z dodatkom 
antične grške filozofije in rimskega prava, bi 
rekel, da ne moremo zgrešiti, če si kot kriterij 

pravih kreposti za naše vsakdanje odločitve 
predočimo evangelij (euangélion, gr. dobro 
oznanilo). Sveto pismo s središčno vlogo 
evangelijev namreč nima zgolj religiozne 
razsežnosti in se ga ne bi smelo predstavljati, 
kot da je primerno za branje zgolj v cerkvi in 
pri verouku. Knjižni trg danes obsega kup 
duhovne literature, ki pa se s svojo vsebino 
žal ne more tako priličiti krščanski identiteti 
evropskega človeka kot se lahko Sveto pis-
mo, ki ji je lastno. Raziskovanje svete knjige 
krščanstva – posebej Nove zaveze – nam 
bo odkrilo temeljne kreposti, ki jih bolj ali 
manj že nosimo vsaj v kakšnem zaprašenem 
kotu svoje vesti, ker so nam jih zavedno ali 
nezavedno vcepili naši predniki. Ti so se še 
kako dobro zavedali svojih korenin in izvora 
temeljnih kreposti, ki jih človek mora up-
oštevati, če želi gojiti kvalitetne odnose tam, 
kamor ga življenje postavi (družina, službe-
ni kolektiv, razredna skupnost, prijatelji …). 
Osebni in družbeni napredek (ali pa bolje 
rečeno obstanek) naše civilizacije je torej 
pogojen z upoštevanjem temeljnih krepos-
ti, kot so darovanjska ljubezen, spoštovan-
je, potrpežljivost, usmiljenje, dobrohotnost, 
sočutje, poštenost, zmernost … Menim, da 
mi jih ni potrebno dalje naštevati, saj jih vsi 
poznamo, le aplikacija v vsakdanje življenje 
je velikokrat težavna.

Tekom svojega službovanja ste delovali 
v različnih župnijah, zato dobro poznate 
razmere v različnih okoljih. V čem smo 
Homčani kot skupnost močni in kje so 
naše šibke točke, na katerih bi morali in-
tenzivneje delati?
Kljub temu da za menoj ni ravno veliko 
let službovanja v duhovništvu, sem imel 
priložnost spoznati kar nekaj župnij, njihov 
utrip in navade lokalnega prebivalstva. Za-
nimivo je, kako tako majhen košček zemlje 
kot je Slovenija, izžareva toliko različnih 
značajev, za katere bi bilo popolnoma nep-

rimerno, da bi jih vrednotili med seboj, 
saj je vsaka župnija popolnoma svoj svet, 
vsak primerjalni kriterij pa bi bil na nek 
način pristranski. Seveda pa je nujno, da 
vsako župnijo kot posamezen in unikat-
en primer skušamo čimbolj objektivno 
analizirati, če želimo ugotoviti močne in 
šibke točke (v smislu SWAT-analize). Za 
župnijo Homec lahko iz lastne izkušnje 
brez slabe vesti in hinavščine rečem, da 
ima več prvih kot drugih. Kot sem ve-
likokrat nakazal že v času svoje prisot-
nosti na Homcu, je po mojem mnenju 
najmočnejša točka močno jedro ljudi, 
tako v župniji kot v kraju samem (če je 
to dvoje sploh smiselno ločevati), ki so 
pripravljeni s skupnimi močmi narediti 
veliko dobrega, ne da bi na podlagi nar-
ejenega pričakovali kakršnokoli osebno 
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korist. Močna točka je povezanost lokalnih 
društev (posebej lahko omenimo KD Jože 
Gostič Homec in PGD Homec) in župnije 
(v okviru katere ima pomembno mesto tudi 
skavtski steg Homec 1), medsebojna pomoč 
in sodelovanje. To bi bilo vsekakor nujno 
negovati v prihodnje. Ne zanemarimo pa 
tudi geografske lege kraja s Homškim hri-
bom, ki v sebi nosi močno duhovno dedišči-
no z veliko potenciala za vsestranski razvoj 
kraja, če boste to znali prepoznati in uno-
včiti. Na drugi strani bi težko konkretiziral 
neko unikatno šibko točko, moramo pa si 
priznati, da tudi Homec ni izjema pri nega-

tivnih vplivih sekularizirane družbe in pos-
ledic naše polpretekle zgodovine. Ne samo 
kot katoliški duhovnik, ampak kot človeško 
bitje, ki mu je hrepenenje po presežnem du-
hovnem svetu lastno, mi je jasno, da brez 
močnega duhovnega krščanskega življenja 
in brez njegove manifestacije, ne moremo 
pričakovati, da bomo kot družba obstali 
v takšni podobi, kot smo jo vajeni danes. 
Enostavno se bomo težko še imenovali 
Slovenci. Določajo nas ne samo rodna zem-
lja, jezik, pomembni rojaki, umetnost, kul-
tura, ampak tudi vera. Identiteta naroda je 
preplet vseh teh – ko pozabiš eno, pozabiš 
sebe.

Se vam je tekom delovanja na Homcu v 
spomin zapisal kakšen dogodek, ki vas je 
še posebej zaznamoval, ga ne boste nikoli 
pozabili?
Gotovo, pa ne samo eden. Verjetno jih je 
preveč za to skromno pisanje, da bi navedel 
vsa tista doživetja, ki so pustila neizbrisen 
pečat in se jih z veseljem spominjam. V vrsti 
teh je praznovanje 600-letnice prikazovanj 
Matere Božje na Homcu in mimogrede 
še moje 30-letnice, ki je bilo nabito tako s 

slovesnim kot razposajenim vzdušjem, pri-
dobitev skavtskega imena, zaradi katerega 
se še bolj zavedaš, da pripadaš veliki družini 
čudovitih ljudi, pa župnijski izlet v Bu-
dimpešto in točenje piva za šankom homške 
gasilske veselice. Preprosta srečanja, trenut-
ki iskrenosti, nad katerimi bi marsikdo vihal 
nos in rekel, da se to za gospoda pa vendar-
le ne spodobi. A ravno preprosta doživetja 
z ljudmi veselega duha dajo življenju tisti 
čar, zaradi katerega človek rad živi. Lahko 
rečem samo: »Bogu hvala!«.

V župniji Breznica ste že skoraj 5 mesecev. 
Kateri so največji izzivi, ki se jih boste lotili 
v prihodnosti?
Čas res hitro mineva, a vseeno ne morem 
reči, da župnijo že dobro poznam. Miniti 
mora vsaj kakšno leto, da človek začuti utrip 
župnije tekom cerkvenega leta in njegovih 
praznikov, ki so poleg rednih pastoralnih 
dejavnosti nekako glavne točke srečevanj 
z župljani. Gotovo pa velja nekaj splošnih 
usmeritev, ki bi jih človek rad dosegel. Na 
prvem mestu je urejena liturgija, bogočast-
je, ki pomeni srce naše vere in odraža sto-
pnjo resnosti, s katero dojemamo odnos do 
Boga. Dalje je gotovo velik izziv najti pravo 
metodo dela v vzgojno-izobraževalnem pro-

cesu, kamor sodi verouk. Na tretjem mestu 
je preobražanje župnije iz servisnega centra 
v občestvo v smislu prvih krščanskih skup-
nosti; cilj bi bil doseči vsaj katerega izmed 
idealov konkretnega krščanskega življen-
ja. Kakor opažamo v zadnjem času, pa ne 
gre zanemariti niti ekonomskega področ-
ja, saj so župnije bolj kot ne prepuščene 
same sebi, zato bo vedno bolj pomembna 
samooskrbnost in finančna neodvisnost pri 
vzdrževanju tako pastoralnega delovanja 
kot bogoslužnih prostorov, ki so sicer tudi 
kulturno-umetnostni spomeniki.
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Tadej Ložar, 
novi župnijski upravitelj v župniji 

Homec (in Vranja peč)

S prvim avgustom letošnjega leta je služ-
bo župnijskega upravitelja župnije Homec 
nastopil g. Tadej Ložar.  Po skoraj petih 
mesecih službovanja smo ga povprašali o 
začetnih vtisih utripa homške fare.

Kmalu bo minilo pet mesecev odkar ste 
nastopili vlogo župnijskega upravitelja na 
Homcu. Kako poteka proces privajanja na 
župnijo? Ste se že navadili okolja in novih 
faranov? 

Privajanje na župnijo je proces, ki pote-
ka na več ravneh. Eno je, da se privadiš na 
novo realnost. Življenje župnika (župni-
jskega upravitelja) je precej drugačno kot 
služba kaplana. Navaditi se je treba na nov 
red. Tudi vsakodnevno rutino. Privaditi se 
je treba na dejstvo, da moram poskrbeti za 
plačilo računov, skrbeti za matične listine 
ter premoženje. Privaditi se je treba na nove 
ljudi, spoznati utrip kraja in značaj ljudi, 
spoznati njihove lokalne navade in običaje. 

Slednje poteka precej daljše obdobje, saj so 
vse navade in običaji vezani na čas. A za vse 
je potreben čas, nič se ne zgodi čez noč.

Bi lahko izpostavili nekaj stvari, ki so vas 
pozitivno presenetile v homški fari? 
Posebej bi izpostavil samoiniciativnost, torej 
pripravljenost, da se nekaj naredi. Homška 
župnija ima bogato zgodovino družbenih 
ter celo političnih dejavnosti. To dejavnost 
so duhovniki v preteklosti, vsaj do druge 
svetovne vojne, spodbujali in celo vodili. 
Danes je drugače, a občutljivost in zavedan-
je, da je potrebno za skupno dobro tudi kaj 
narediti, ostane.

Kateri so vaši glavni izzivi (tako pastoral-
ni kot gospodarski), ki se jih boste lotili v 
bližnji prihodnosti?
Glavni pastoralni izzivi so vezani neposred-
no na blaženje posledic epidemije Covida. 
Epidemija je pustila kar nekaj “prask” na 
pastoralnem področju. Nekaj ljudi se je v 
odnosu do vere in Cerkve “ohladilo”, kar 
se najbolj pozna na udeležbi pri bogoslužju. 
Danes imajo ti “ohlajeni” ljudje zmotno pre-
pričanje, da tudi brez Boga lahko osmislijo 
svoje življenje. Čisto brez Boga ne živijo, a 
se zatekajo k drugim oblikam duhovnosti, 
ki pa jim ne bo dala tistega, kar človek na-
jbolj potrebuje in to je odrešenje, ki pa pri-
haja le po Kristusu. Drugi izziv bo kateheza, 
verouk, če želite. Tukaj bo potrebno delati 
na pravem razumevanju vere. Krščanstvo 
je vera, ki ne izključuje razuma, zato je za 
zdravo duhovnost potrebno tudi umevanje. 
Izziv bo tudi sprejemanje realnosti stanja 
duhovnih poklicev v Sloveniji. Duhovnikov 
nas je manj kot v preteklosti, in še manj 
nas bo, zato bo treba počasi kakšno stvar 
zastaviti drugače, morda tudi kaj spremen-
iti. Ne moremo se pretvarjati, da lahko vse 
poteka tako kot pred tridesetimi leti. Počasi 
bo morala rasti zavest, da imeti duhovni-
ka na župniji ni več nekaj samoumevnega. 

Poseben izziv bo graditi na trdnih krist-
janih, ki bodo tudi zavedni državljani oziro-
ma občani. Družbene in politične razmere 
prav kličejo po tem, da se mora bolj delati 
na oblikovanju vesti kristjanov na takšen 
način, da bodo znali bolj pametno presojati 
družbene razmere, obenem pa da bodo zna-
li tudi trkati na vest ostalim. Gospodarsko 
vprašanje pa je vezano na pastoralo. Kar se 
tiče gospodarskih vprašanj bi rad povedal 
samo to, da bi morala skrb za materialne 
potrebe župnije slediti pastoralni realnosti.

Duhovniki ste večkrat zgled osebne in du-
hovne rasti. Katere prakse vam pomagajo 
postajati boljši človek?
Molitev brevirja. Brevir je vrsta pobožnosti, 
so svetopisemski psalmi, ki jih molimo du-
hovniki vsak dan, saj smo se ob posvečenju 
zavezali, da bomo zase, predvsem pa za lju-
di, opravljali molitveno bogoslužje. Poseb-
no močno duhovno orožje, ki ga vzamem v 
roke je rožni venec, ki ga priporočam tudi 
ostalim. Veliko pomaga tudi duhovno bran-
je. Vrhunec pa sta spoved in sveta maša (sve-
ta evharistija), brez katere kristjan na more 
živeti, še posebno pa ne duhovnik.

Prva maša Tadeja Ložarja na Homcu.
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TADEJ LOŽAR
biografija

Rojen je bil 19. julija 1994, kot prvorojenec 
očetu Robertu in mami Lidiji. Ima še tri 
mlajše brate. Oče je poklicni gasilec, mati 
pa kuharica in slaščičarka. Doma je iz vasi 
Beričevo v župniji Svete Marjete, Dol pri 
Ljubljani. Njegova družina je že dolgo 
vpeta v življenje domače župnije. Osnovno 
šolo je obiskoval na Vidmu. Po končani os-
novni šoli se je vpisal na Srednjo vzgojitel-
jsko šolo in gimnazijo v Ljubljani), kjer je 
opravljal program splošna gimnazija. Leta 
2013 je maturiral ter se vpisal na Teološko 
fakulteto in v Bogoslovno semenišče. Tako 
se  je odzval na Gospodov klic, ki je v njem 
odzvanjal precej let. Že kot majhen je imel 
rad knjige, kar je ostala njegova velika 
ljubezen do današnjega dne. Na fakulteti 
je pokazal zanimanje za moralno teologi-

jo in tako je septembra 2018 zagovarjal 
magistrsko nalogo z naslovom Avtoriteta 
in avtonomija pri Štefanu Steinerju. Men-
tor je bil izr. prof. dr. Ivan Janez Štuhec. 
V nedeljo 6. Oktobra 2018 je bil v cerk-
vi Svetega Vida v Šentvidu nad Ljubljano 
posvečen v diakona. Diakonsko službo je 
opravljal v župniji Ribnica. V duhovnika 
je bil posvečen 29. junija 2019 na praznik 
apostolov Petra in Pavla v ljubljanski stoln-
ici. Novo mašo je obhajal 7. julija v domači 
župniji. Novomašno geslo se glasi: »Stojte 
trdno v Gospodu« (Flp 4,1). 1. avgusta 
2019 je nastopil službo kaplana v župniji 
Ig. Po treh letih kaplanske službe je bil im-
enovan za župnijskega upravitelja v župniji 
Homec in soupravitelja župnije Vranja Peč.

Start fit, kineziološki center Piše: Dejan Bašić
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To je pogosto vprašanje, ki nam ga zastavijo 
ljudje, ko začutijo kakršno koli dogajanje na 
zadnji strani noge. Marsikdo izmed vas je že 
čutil bolečino, ki se začne okoli zadnjice in 
se nadaljuje včasih celo do meč ali podplatov. 
Temu prepogosto rečemo kar išias. S tem izra-
zom opisujemo občutke, ki so prisotni po po-
teku ischiadičnega živca. To je živec, ki izhaja 
iz ledvene hrbtenice oziroma križa in prečka 
zadnjico, nato pa se nadaljuje po zadnji stra-
ni stegna in se veji od meč proti stopalu. Na 
išias lahko posumimo, če je bolečina globoka, 
prav tako pa jo s pritiskom težko lociramo. 
Prisotno je lahko tudi mravljinčenje, slabše 
zaznavanje dotika, pekoč občutek ali mišična 
zakrčenost. Vsi ti simptomi so povezani z živ-
ci. Najpogosteje živčno tkivo povzroča težave 
takrat, ko je dalj časa stisnjeno, prenapeto ali 
deležno stalnega draženja. To si najlažje pred-
stavljamo kot vrtno cev z vodo. V kolikor je 
cev nepoškodovana, voda lahko brez težav teče 
skozi. V primeru da na cev stopimo, pa se pre-
tok vode zmanjša, kar v našem živcu pomeni 
pojav bolečine in ostalih simptomov. Vzroki 
so lahko prisotni po celotnem poteku živca, 
kjer bomo bolečino in ostale simptome čuti-
li od mesta draženja navzdol. Kako se išiasa 
znebiti? Na začetku se je potrebno zavedati, da 
je vsak posameznik drugačen, prav tako pa je 

drugačen izvor vaših težav. Vseeno pa v sploš-
nem lahko damo tri splošne napotke in sicer: 

1. korak: Poiščite razbremenilni položaj. To 
je lega, v kateri se bolečina in ostali simt-
pomi zmanjšajo. Gre za položaj, ki ga lahko 
zadržujete vsaj 5 minut. Tekom dneva ga čim 
pogosteje ponovite, saj s tem razbremenite 
živčno tkivo in tako telesu omogočite okolje 
za samoobnovo. 

2. korak: Prilagodite dnevne gibalne strategi-
je in položaje na način, da zmanjšate draženje 
živca. S tem dosežete, da gibanje tekom dneva 
ne povzroča poslabšanja stanja. Primer bi bil 
sprememba položaja sedenja v avtu na način, 
da ne čutite zoprne bolečine po nogi. 

3. korak: Pa je postopno grajenje odpornejše-
ga telesa, da živec lažje tolerira dnevna gibanja 
in tako ni konstantno izpostavljen prožilcem 
bolečine. Zapomnite si, da je gibanje vedno 
potrebno prilagoditi posamezniku, saj smo vsi 
različni. 

Za več informacij si lahko ogledate naš you-
tube kanal START FIT – KINEZIOLOŠKI 
CENTER, kjer tedensko objavljamo infor-
macije s področja rehabilitacije.

Kako se znebiti išiasa?

Start fit ekipa – mešanica kineziologije in fizioterapije.
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HOMŠKI SONČKI
Steg Homec 1 je del Združenja slovenskih ka-
toliških skavtinj in skavtov. Lahko se pohval-
imo, da delujemo že kar 30 let in da število 
naših članov iz leta v leto narašča. Naša skup-
nost temelji na skavtskih in katoliških načelih, 
zato ostajamo tako zagnan in močan steg.

Leto 2022 se končuje, a naše skavtsko leto se 
je komaj dobro začelo. Res je, da zunaj že pada 
sneg, a za vas smo opisali nekaj toplih utrinkov 
naših poletnih taborov. Upamo, da boste med 
branjem začutili vsaj kanček veselja, ki smo ga 
mi doživljali na naših potepanjih.

Kolonija Homških bobrov in bobrovk, najmla-
jših članov stega, je poletni tabor preživela na 
Vranji Peči, kjer so spoznali Krudove. Bobri 
in bobrovke so tako postali pravi jamski ljud-
je – sešili so obleke iz živalskih kož, naredili 
sekire iz močnega kamna, zraven pa tudi kaj 
zaigrali na ročno izdelane piščalke. Z vsemi 
temi pripomočki in s pomočjo Fanta so Kru-
dovim navsezadnje pomagali poiskati njihov 
novi dom.

Krdelo mavričnih kožuščkov, ki ga sestavlja-
jo volčiči in volkuljice, stari od 8 do 10 let, 
se je letošnje leto odpravilo na Koprivnik. Na 
Bradavičarki so se izurili v prave čarovnike in 
čarovnice. Spoznavali so čarobne napoje, ig-
rali quidditch, zraven pa še poglabljali znanje 
skavtskih veščin. Privoščili so si tudi kopan-
je v Bohinjskem jezeru, na koncu pa Harryu 
Potterju pomagali ubraniti Bradavičarko.
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Četa Homške mularije se je letošnje poletje 
udeležila tabora Kvajdej v Naklem. Kvajdej je 
tabor vseh gorenjskih čet, ki se zgodi vsakih 
pet let, zato se ga izvidniki in vodnice lahko 

udeležijo le enkrat. Na taboru se je zbralo kar 
16 čet, zato ni presenečenje, da so si vsi skavti 
nabrali veliko lepih spominov in sklenili nova 
prijateljstva z drugimi stegi. Med taborom so 
vsak dan spoznavali gorenjske legende, ki so 
jih voditelji poskušali predstavili na zanimiv in 
drugačen način. Na koncu tabora so vse čete 
tudi zarajale ob dobri glasbi, kot se spodobi za 
takšen velik dogodek.

Naši najstarejši člani, popotniki in popotnice, 
so v Homškem stegu razdeljeni na dva klana, 
in sicer na Raketoklan in Šala klan. Raketo-
klan se je avgusta odpravil na nepozaben tabor 
s kolesi in kombijem. Svojo pot so začeli na 
avstrijskem Koroškem, nato pa pot nadaljeva-
li po Sloveniji. Osvežili so se v jezeru Jasna, 
prečkali mejo in šli v Italijo do Rabeljskega 
jezera, kolesarili so po Posočju in se z avtov-
lakom odpeljali do Bohinjske Bistrice. Svoj 
tabor so zaključili na Bledu, medtem pa je 
Šala klan raziskoval Slovaško. Z javnim pre-
vozom so prepotovali številne kilometre. Pot 
so jim popestrile lepote Visokih Tater, dobrote 
tujih skavtov in številne debate ter skavtske 

pesmi. Vsak dan so razmišljali ob izsekih kn-
jige Apalaška pot Jakoba J. Kende. Njihovo 
potovanje je vključevalo več poti skozi različ-
na slovaška mesta, med drugim Bratislavo, 
Trenčin, Poprad in Bansko Bistrico.

Po pestrem poletju taborov in izobraževanj 
smo se voditelji zbrali na začetku septembra 
in izvedli SKVO vikend – mešanico druženja, 
dobre volje in načrtovanja novega skavtskega 
leta. Zastavili smo si različne cilje, ki jih želi-
mo uresničiti v letošnjem letu.

Sedaj so za nami že letošnja jesenovanja vseh 
vej, na katerih ni manjkalo smeha in zabave. 
Prišel je adventni čas in s tem tradicionalni 
skavtski adventni sejem, kjer so starejši člani 

čete in klanovci izdelali čudovite adventne 
venčke, mlajši, volčiči in bobri, pa so spekli 
in okrasili slastne piškote. V decembru ska-
vti vsako leto tradicionalno prinesemo tudi 
Luč miru iz Betlehema, zato toplo vabljeni na 
sprejeme LMB v Homec in okoliške župnije!

Več utrinkov, filmčkov in fotografij si lah-
ko ogledate na naši Facebook strani Homški 
sončki ali na naši spletni strani Homec 1.

Ob prihajajočih praznikih vsem bralcem želi-
mo obilo miru, pristnega veselja in upanja, ki 
nam ga prinaša božični čas.

Pozdravljamo vas s skavtskim pozdravom: 
bodite pripravljeni!
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Odprli novo pravljično 
pot – Vilinski Homec

V domžalski občini so odprli še drugo 
pravljično pot Vilinski Homec, ki poteka 
po Homcu in Homškem hribu ter bo po 
Pravljičnem Šumberku še dodatno popestri-
la ponudbo družinskega turizma v Občini 
Domžale, kjer imamo že sedaj precej raz-
vejano mrežo tematskih poti. Poleg Pravl-
jičnega Šumberka in Vilinskega Homca, so 
na voljo še Domžalska čebelarska učna pot, 
Homška učna pot, Lisičkina gozdna učna 
pot na Šumberku, Poučna pot Blata Mlake 
in Ihanska krožna pot.

V soboto, 22. oktobra 2022, je bil na 
dvorišču Gostilne Repanšek na Homcu 
pravi živ žav. Veliko otrok s starši je prišlo 
od blizu in daleč, da bi prisostvovali odprt-
ju Vilinske poti, ki bo številnim družinam 
približala življenje vil med Kamniško Bis-
trico in Homškim hribom.

Odprtje pravljične poti so pospremili šte-
vilni obiskovalci, ki so najprej prisluhni-
li kratkemu uvodnemu programu, ki ga je 
vodila Nina Peče Grilc iz Zavoda Škrateljc, 

nato pa so zbrane nagovorili gostitelj An-
drej Repanšek, Borut Jenko, predsednik 
Kulturnega društva Jože Gostič Homec, 
ki je aktivno sodeloval pri nastanku nove 
pravljične poti ter Mira Bečan, vodja Službe 
za turizem na Občini Domžale. Otroci so 
v nadaljevanju programa uživali v glasbeno 
plesni pravljici Vilinski ples, ki so jo v dvo-
rani gasilskega doma na Homcu uprizorili 
Anika Plešec, Ažbe Toman in Nina Peče 
Grilc. Pot sta uradno s prerezom traku od-
prla Mira Bečan in Borut Jenko. Pred od-
hodom po vilinski poti so se udeleženci lah-
ko okrepčali z vilinskim kruhom hombas. 
Med samo potjo je bilo možno s homški-
mi skavti graditi vilinsko mesto in okušati 
zeliščne napitke nabiralke vile Pike.

Vilinski Homec
Zgodba Vilinskega Homca je popotovan-
je skozi pravljični vilinski svet, na katerem 
otroci spoznajo veščine in vrednote vilincev, 

ki jih moramo vrniti med ljudi. Pri tem se 
naučijo skavtskih spretnosti in spoznajo 
skrivnosti nabiralništva, prisluhnejo vilam 
rusalkam in odpotujejo v prazgodovinski 
Homec. Če otroci pred obiskom Vilinskega 
Homca preberejo slikanico Vilinski ples, je 
njihovo doživetje še bogatejše.

Pravljično-doživljajska transverzala po 
Sloveniji
Vilinski Homec je sicer že osma pot na prav-
ljično-doživljajski transverzali po Sloveni-
ji, ki jih gradi Zavod Škrateljc. Poleg dveh 
domžalskih so poti, so na voljo še v Krškem 
(Krškočara), Štanjelu (Škratji Kras), Bev-
kah (Pot močvirskih škratov na Mali plac), 
na Vrhniki (Smaragdna dogodivščina ob 
Ajdovskem zidu) in Krvavcu (Pot pastirskih 
škratov na Krvavcu) ter v Polhovem Gradcu 
(Polhov doživljajski park).
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Homec je prav poseben kraj. Skozenj teče 
Kamniška Bistrica, ob kateri so se nekoč vili 
potoki ali mlinščice, na njih pa so se vrteli 
številni mlini. Ob vodi so rade zaplesale vile 
in s čudovitim vilinskim petjem razveseljev-
ale dobre ljudi. Takrat je med vilinskim in 
človeškim rodom vladalo prijateljstvo. Ljud-
je so spoštovali bitja, ki so živela v gozdu. 
Skrbno so varovali naravo, ki je bila njihov 
dom. Toda časi so se spremenili in prijatel-
jstvo z vilinci je minilo. Vilinsko petje je po-
tihnilo, mlini so se ustavili, ljudi sta minila 
volja in smeh. Le kam so izginile vile?

Dolgo smo škratolovke in škratolovci, ki 
raziskujemo pravljične svetove v resničnih 
krajih na Pravljično-doživljajski transver-
zali po Sloveniji, iskali tisti kraj, kamor bi 
se lahko zatekle vile in vilinci. Kraj, kjer 
so doma dobre duše in ljudje vilinskih vr-
lin. In smo ga naposled našli! To Vilinski 
Homec, seveda! Nič čudnega, saj leži prav 
blizu Pravljičnega Šumberka, družinskega 
doživetja, ki že nekaj let razveseljuje preb-
ivalce in obiskovalce Domžal.

Vilinski Homec je gozdna dogodivščina, 
ki jo je v sodelovanju z Občino Domžale in 
Kulturnim društvom Jože Gostič Homec 
ter strokovni pomoči skavtov Homški 
sončki zasnoval in ustvaril zavod Škrateljc. 
Doživetje je povezano z izvirno zgodbo Vi-
linski ples, zapisano v slikanici Uroša Gril-
ca in ilustratorke Anzhelike Enshina in je 
lirična pripoved o mlinarju na Homcu, ki 
je srečal vile in občudoval njihov čarobni 
ples. A človeški pohlep je uničil to čudovito 
prijateljstvo in vile so odšle drugam. Pa jih 
lahko spet srečamo in lahko obudimo pri-
jateljstvo med ljudmi in vilami?

Prav to je misija naše gozdne dogodivščine! 
Obiskovalci se odpravijo na potovanje v vi-
linsko mesto Pikel, da bi našli vile ter med 
vilinskim in človeškim rodom ponovno 
spletli prijateljstvo. Na poti potrebujejo 
Vilinsko beležko, v kateri zbirajo vilinske 
predmete in vilinske ključe – ti predstavljajo 
vilinske vrline, s katerimi bodo otroci odkle-
nili vilinsko kolo. Le tako bo krog prijatel-
jstva spet sklenjen, mlini se bodo zavrteli in 

ljudje bodo veseli. Otrokom na poti pomaga 
vila Pika, ki jih nauči vilinskih vrlin in ska-
vtskih spretnosti, ker pa pravljično-doživl-
jajska pot v veliki meri sledi Homški učni 
poti, obiskovalci na njej izvejo še marsikaj 
zanimivega o tem kraju, mlinščicah ter živ-
alih in rastlinah s tega območja. Vilinski 
Homec je pohodna družinska dogodivšči-
na, zato je priporočljiva pohodna obleka in 
obutev. Na pot se družine odpravijo same 
ali pa se udeležijo katerega izmed mesečnih 
vodenih vilinskih pohodov. Takrat otroci 
na začetku poti v Gostilni Repanšek do-
bijo hombetke, vilinske kruhke, da jih na 
potovanju v vilinsko mesto ne zgrabi lako-
ta. Ob tej priložnosti le lahko preizkusi-
jo v gozdni gradnji vilinskega mesta pod 
strokovnim skavtskim vodstvom Homških 

sončkov. Na doživljajskih točkah otroke ča-
kajo različna presenečenja, preizkusijo se v 
vrtenju mlinskega kolesa, spoznavajo divje 
rastline in se preizkusijo v nabiralništvu, 
prisluhnejo vilinskemu petju ob čudežnem 
studencu in skozi zgodbe odkrivajo vilinske 
vrline. Kje drugje kot na Homcu, rojstnem 
kraju vrhunskega opernega pevca, je gozd 
dom vilinskega petja in plesa!

Obiskovalci dobijo Vilinsko beležko v Gos-
tilni Repanšek oziroma Pelikan baru, prva 
točka pa jih čaka na igrišču v parku pri mli-
narski brvi. Za nadaljevanje poti ne prečka-
jo brvi, temveč se odpravijo v gozd v smeri 
Homške učne poti in nato sledijo markaci-
jam – vilinskim ključem ter zemljevidu v 
beležki.

NOVA DRUŽINSKA 
DOGODOVŠČINA NA HOMCU



Zavod  Škrateljc Piše: Nina Peče Grilc iz zavoda Škrateljc
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Vodeni pohodi so vsako tretjo soboto v 
mesecu in so še posebej bogati z doživetji 
in zgodbami! Usposobljeni interpretativni 
vodniki pa izvajajo tudi pedagoške pro-
grame na pravljično-doživljajski poti, ki so 
namenjeni predšolskim in šolskim otrokom 
prve in druge triade. Več o obisku vodenih 
pohodov najdete na www.visitdomzale.
si, več o Vilinskem Homcu in Pravl-
jično-doživljajski transverzali po Sloveniji 
pa na www.skrateljc.org.

Drage Homčanke in Homčani, skrbno 
negujte vilinske vrline in prijateljstvo z vil-
inci, kajti legenda pravi, da lahko vile uzre 
le najbolj čista duša. Za vedro srce in zlate 
roke se avtorja in ustvarjalca poti Nina Peče 
Grilc in Uroš Grilc iz zavoda Škrateljc zah-
valjujeva vsem podpornikom in soustvar-

jalcem nove pravljično-doživljajske poti na 
Homcu, to so Občina Domžale in vodja 
Službe za turizem Mira Bečan, Kulturno 
društvo Jože Gostič Homec in predsednik 
Borut Jenko, Medobčinski muzej Kamnik 
in Janja Železnikar, mojster lesenih skulp-
tur in elementov Matic Zakrajšek z ekipo, 
oblikovalca kamna Jaka Modic in Urša 
Krašna, ilustratorja Maša Kozjek in Matjaž 
Dekleva, plesalka Anika Plešec in glasbenik 
Ažbe Toman, skavti in skavtinje Homški 
sončki in Sara Marinko, Monika Golja in 
Polna cajna, mojster Blaž Burnik, mizar Jan 
Trček z ekipo, Gostilna Repanšek in Andrej 
Repanšek, Pelikan bar in Romana Plevel, 
vsi lastniki zemljišč, po katerih poteka tra-
sa poti, in številni drugi dobri ljudje, ki ste 
nam pomagali.

Zdaj pa brž, mlini stojijo, čas pa teče! 
Obiščite Vilinski Homec in se podajte na 

pravo vilinsko dogodivščino!
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Čebelarska družina Homec Piše: Elena Skok

Ne želim preveč hvaliti Čebelarskega društ-
va Domžale, kamor sodi tudi Čebelarska 
družina Homec, ampak malo sem pa že lahko 
ponosna nanj. Pa poglejmo, kako aktivni smo 
bili letos:

• Organizirali smo 6 strokovnih predavanj, 5 
delavnic, 12 debat in pogovorov, ki se jih je 
skupno udeležilo 458 članov društva in gos-
tov.

Čebelarska družina 
Homec v letu 2022

• Za občane in druge obiskovalce smo organ-
izirali pohode po Domžalski čebelarski učni 
poti. Skupno se je teh aktivnosti udeležilo 468 
obiskovalcev in pohodnikov. Vsem obiskoval-
cem smo predstavili pomen čebel za pridelavo 
hrane, življenje čebelje družine, pomen čebe-
larstva in pomen pravilnega uživanja čebel-
jih pridelkov ter jim dali v pokušino čebelje 
pridelke.

• Februarja smo bili skupaj z Občino Domžale, 
OŠ Domžale ter podjetjem BB Bio.si uspešni 
na razpisu za projekte skupnosti LAS, v katero 
je vključena tudi Občina Domžale. Izdali smo 
programsko zloženko Čebelarskega društ-
va Domžale, ki je namenjena širši javnosti in 
zainteresiranim obiskovalcem v čebelnjaku.

• V marcu smo zasadili 105 medovitih rastlin, 
ki nam jih je zagotovila ČZS.

• V aprilu smo izvedli delovno akcijo pri 
društvenem čebelnjaku pri Čebelarskem cen-
tru Slovenije na Brdu, z drugo delovno akcijo 
pa smo uredili Domžalsko čebelarsko učno 
pot, zaščitili fasado čebelnjaka in pripravili 
teren za skladiščno uto.

• 20. aprila, na domžalski občinski praznik, 
smo se s samostojno stojnico predstavili na 
prireditvi Spoznajmo se, praznujmo skupaj v 
Češminovem parku.

• Dva naša člana sta se udeležila čebelarskega 
srečanja v Grčiji.

• 21. maja smo se predstavili na 5. praznovanju 
svetovnega dneva čebel in na 19. slovenskem 
čebelarskem prazniku. Predstavitev je poteka-
la na samostojni stojnici s programom društva 
ter promocijo Občine Domžale in knjigo Api-
terpija za otroke naše članice Nike Pengal.  

• 26. maja smo se s praproščakom in člani 
gradbenega odbora iz našega društva izpred 
25. let udeležili praznovanja 25. letnice izgrad-
nje čebelarskega centra Slovenije.

• 11. junija smo našo dejavnost predstavili 
na Pohodu ob reki, ki povezuje Kamnik in 
Domžale. Na stojnici smo predstavili čebelje 
pridelke, našo dejavnost in pogostili pohod-
nike.

Spomladansko srečanje.
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Čebelarska družina Homec Piše: Elena Skok

• 26. junija smo se s samostojno stojnico pred-
stavili na Slamnikarskem sejmu v Domžalah. 
Predstavili smo aktivnost čebelarjev, čebelje 
pridelke in promocijska ter strokovna gradiva. 
Obiskovalcem smo tudi svetovali o pravilnem 
uživanju čebeljih pridelkov ter apiterapiji.

• 1. oktobra smo organizirali strokovno ek-
skurzijo k pobratenemu čebelarskemu društvu 
Lipa v Koprivnico. Seznanili smo se z načini 
čebelarjenja na Hrvaškem in v Sloveniji.

• 4. oktobra smo v sodelovanju z društvom 
Lipa iz Domžal v društvenem čebelnjaku 
postavili razstavo slik in čipk na temo čebela.

• 10. septembra smo se v Češminovem parku 

udeležili Hroščkovega festivala. Nastopili smo 
s samostojno stojnico, na kateri smo predstavi-
li naše sodelovanje v okviru projekta BeeZOO 
za ohranjanje okolja. Sodelovali smo pri od-
prtju šolskega čebeljega paviljona in medovite-
ga vrta.

• 14. oktobra smo se udeležili regionalne-
ga srečanja čebelark in čebelarjev treh dežel 
(Osrednjeslovenska, Savinjska in avstrijska 
Koroška), ki ga je soorganiziralo tudi naše 
društvo.

• 22. oktobra smo na tržnem prostoru v 
Domžalah pripravili Čebelarski dan. Izpos-
odili smo si prevozni paviljon Medena zgod-
ba, ga pripeljali na tržni prostor ter postavili 4 

stojnice. Obiskovalcem smo predstavili pomen 
čebele pri ohranjanju okolja in pridobivanju 
hrane ter jim dali v pokušino čebelje pridelke. 
Delili smo tudi strokovna gradiva in obisk-
ovalce poučevali o pravilnem uživanju čebeljih 
pridelkov.
 
• 18. novembra smo v okviru Tradicionalnega 
slovenskega zajtrka na OŠ Domžale, OŠ Ihan, 
OŠ Venclja Perka, na OŠ Trzin in v VVZ Gaj 
predstavili čebelji svet in pomen čebelarske 
dejavnosti za prehrano. Vsem šolam in vrt-
cem smo dostavili tudi elektronsko zloženko 
Čebelica, moja prijateljica in film BeeZOO za 
ohranjanje okolja.

• V domžalskem apiterapevtskem čebelnjaku 
so se od aprila pa vse do konca oktobra trikrat 
tedensko odvijale terapije s čebelami in nji-
hovimi pridelki. Izvedli smo pet predavanj in 
eno delavnico s prikazom uporabe in pokušine 
čebeljih pridelkov. Obiskale so nas čebelarke 
iz Avstralije, ZDA in Belgije, ki jih je poleg 
apiterapije fasciniral tudi naš čudoviti medo-
viti vrt. Zelo smo ponosni na obisk gibalno 
oviranih oseb iz Varstveno delovnega centra 
Kranj. Med najbolj spoštovanimi gosti je bil 

Čeh, dr. Jiri Piza, ki je predsednik Mednar-
odnega združenja mladih čebelarjev (IMYB).

Letošnjega leta sicer še ni konec, mi pa že 
gledamo naprej. V prihodnjem letu bodo naše 
osnovne programske usmeritve:

• skrb za pomlajevanje članstva in delo z 
mladino,

• izobraževanje po načelih dobre čebelarske 
prakse,

• zdravstveno varstvo čebel,

• pomoč mladim čebelarjem,

• umno gospodarjenje z društvenima čebeln-
jakoma,

• sodelovanje na občinskih in državnih dogod-
kih,

• strokovno in prijateljsko druženje članov in

• sodelovanje s prijateljskimi društvi v naši 
okolici in širše v Sloveniji ter tujini.

Čebelarji Čebelarske družine Homec želimo vsem 
krajanom srečno in zdravo leto 2023! Naj medi!

Nika.

Tomaž in Aleš v Grčiji.
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Ob dnevu državnosti Piše: Borut Jenko

Ana Nuša Kern, ravnateljica OŠ Preserje pri Radomljah
(govor na praznovanju dneva državnosti na Homcu, 24. 6. 2020)

V petek, 24. junija 2022, so društva in organ-
izacije s Homca, Nožic in Preserij organizirale 
tradicionalno praznovanje dneva državnosti. 
Ob 20. uri je bila v kapeli Povišanja sv. Križa 
maša za domovino, ki jo je daroval domači 
župnik Gašper Mauko. V pridigi je prebral 
razmišljanje Alojza Kovšce, poveljnika enote 
Teritorialne obrambe v osamosvojitveni vojni, 
ki ga zaključi z besedami: »Ni me strah pri-
hodnosti. Neupogljivi duh slovenskega naro-
da je še vedno živ in svoboda je vrednota, ki 
Slovencem odtehta vse druge vrednote tega 
sveta. Slovenija je v naših srcih in naših de-
janjih.”

Praznovanje dneva 
državnosti na Homcu

Praznovanje se je nadaljevalo s slavnostno 
akademijo pred lipo samostojnosti sredi Hom-
ca. Po uvodni Zdravljici, ki jo je zapel Mešani 
pevski zbor Klas Groblje pod vodstvom Roka 
Rakarja, je prisotne pozdravila moderatorka 
Mojca Jenko. Po pesmih Slovenska dežela 
ter Oj, Triglav, moj dom, je besedo prevzel 
slavnostni govornik Marjan Ravnikar, podžu-
pan Občine Domžale. Ob zaključku prired-
itve so pevci zapeli še pesmi Rož, Podjuna, 
Zila in Glejte, že sonce zahaja, praznovanje pa 
se je nadaljevalo s priložnostnim kresovanjem 
in prijetnim druženjem na športnem igrišču 
pred homško šolo.
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Ob dnevu državnosti Piše: Marjan  Ravnikar

Slavnostni govor 
Marjana Ravnikarja, 

podžupana Občine Domžale

Dober večer, drage dame, spoštovani 
gospodje, prijazen pozdrav posebej do-
mačinom, ki že vrsto let v okviru or-
ganizacij in društev ob enem največjih 
praznikov naše domovine pripravljate 
slovesnost in z njo svoji domovini, pa 
tudi sami sebi, voščite ob rojstnem dne-
vu.

Z velikim veseljem sem sprejel povabi-
lo, da kot podžupan Občine Domžale 
na nocojšnji akademiji spregovorim 
naši domovini ter vam, spoštovani pris-
otni, voščim vse najboljše ob rojstnem 
dnevu. Še posebej sem to čast z vesel-
jem prevzel, ker je bil moj ded, Gregor 
Repanšek, pred drugo svetovno vojno 

več let homški župan, na Homcu v 
gostilni Repanšek pa se je rodila tudi 
moja mama Angela. Na oba sem zelo 
ponosen in v mojih spominih imata 
posebno mesto, kot ima, v to sem zelo 
prepričan, v vseh naših srcih naša do-
movina – edina, ki jo imamo – posebno 
mesto.

Čeprav sem prepričan, da prav vsi do-
bro veste, kaj pomeni današnji praznik, 
dovolite, da nas vse skupaj še enkrat 
spomnim, da je dan državnosti sloven-
ski državni praznik in obeležuje spomin 
na 25. junij 1991, ko je Slovenija for-
malno postala neodvisna. Na ta dan sta 
bili sprejeti Deklaracija o neodvisnosti 
Slovenije in Temeljna ustavna listina o 
samostojnosti in neodvisnosti Sloveni-
je, sicer slavnostno razglašeni nasled-
nji dan, 26. junija, na Trgu republike v 
Ljubljani. Dva dni kasneje, 27. junija 
se je z napadom jugoslovanske armade 
začela slovenska osamosvojitvena vojna. 
V njej je Slovenija obranila neodvisnost 
in je danes uveljavljena in spoštovana 
država, ki je bila tedaj notranje trd-
na in je ob naporih, ki smo jih zmogli, 
in ob samozavesti, ki je v nas porodila 
pogum, potreben za rojstvo države, na 
osnovi zgodovinskih borb za samos-
tojnost, postala samostojna in svobod-
na Slovenija, ki noče delitev, ki želi 
sodelovanje za skupne vrednote in zna 
živeti z razlikami – tako znotraj do-
movine kot Evrope in sveta. Želi pa 
tudi večjo socialno povezanost in soli-
darnost, ki ju včasih pogrešamo in prav 

je, da v prihodnje prav povezanosti in 
solidarnosti namenimo več skrbi, več 
človeške topline. Videli boste, da nam 
bo lepše.

Vasi pod Homškim hribom so del 
Občine Domžale, ki ji pravimo občina 
zadovoljnih ljudi. Strinjam se, da to je, 
pa vendar sem prepričan, da je mogoče 
narediti še kaj več, ob tem pa tudi vem, 
da vam je to na vašem koncu že uspelo. 
Pridni ljudje živite tod, združeni v ra-
zlične organizacije in društva in vesel 
sem, da skoraj ni leta, ko se ne bi ve-
selili uspehov, ki jih dosegate, pa naj bo 
to v zadnjem času celovito obnovljena 
Homška učna pot ali pa zbornik prispe-
vkov Pod homškim hribom, ki ga je vaše 
Kulturno društvo Jože Gostič Homec 
izdalo skupaj s sosednjim Društvom 
Peter Naglič Šmarca. Čestitam vam 
tudi za vse druge uspehe.

Spoštovani!
Jutri bo praznik vseh državljank in 
državljanov Slovenije. To bo za vse nas 
dan radosti in ponosa, pa tudi dan zah-
vale vsem, ki so svoja življenja položili v 
temelje naše prihodnosti. Hvaležno se 
jim oddolžimo s spoštljivim spominom 
nanje, trdno odločeni in pripravljeni 
razvijati svojo domovino in pomaga-
ti drug drugemu. Nocoj pa je čas za 
dobro voljo, za prijetno praznovanje, 
zato vas sedaj prepuščam druženju in 
prazničnim mislim. Iskreno vam česti-
tam in vas vabim k ponosnemu prazno-
vanju dneva državnosti.



Društvo Kreativni nomadi Piše: Mojca  Kočar
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DRUŠTVO 
KREATIVNI NOMADI

Pomagajmo žabicam
V Društvu Kreativni nomadi smo letos zag-
nali motorje s polno paro. V prvih mesecih 
leta smo s pomočjo predanih prostovoljcev na 
območju mokrišča Blata Mlake uspešno pre-
nesli čez cesto več kot dva tisoč žabic, ki bodo 
ustvarile nov rod in skrbele za ravnovesje v 
naravi. V okviru Mednarodne konference o 
dvoživkah smo se udeležili strokovne ekskur-
zije po Krajinskem parku Radensko polje in 
obiskali razstavo v Žabji hiši.

»Narava brez človekovega ogrožanja ne rabi 
varovanja«
Skupaj z društvom Terra Anima in pros-
tovoljci smo izvedli kar štiri čistilne akcije. 
Trikrat smo čistil na območju mokrišča in ob 
ribnikih Plastenka, v novembru pa smo čisti-
li na bregovih reke Kamniške Bistrice. Srčno 
si želimo, da tovrstnih akcij sploh ne bi bilo 
potrebno izvajati in da bi bili ljudje pri svo-
jem doživljanju narave bolj odgovorni in bi za 
seboj počistili smeti.

Reuporaba in zmanjševanje potrošnje
Na ustvarjalnem področju smo izvedli dve 
trajnostno naravnani delavnici, na katerih so 
se udeleženke srečale z reuporabo tekstilnih 
izdelkov. Odslužene bombažne majice smo 
razrezale v trakove in jih na eni delavnici 
spremenile v trajnostne preproge, na drugi 
pa smo kvačkale košarice. Tako so zavržene 
majice dobile novo uporabno vrednost. Do-
bro je bila obiskana izmenjevalnica, na kateri 
smo menjali otroška oblačila, igrače, knjige 
in družabne igre. Pobuda za takšen dogodek 
izhaja iz dejstva, da si lahko stvari med seboj 
menjamo in da ne potrebujemo vedno kupo-
vati novih stvari.   

V krogu je vsa skrivnost
Na festivalu »Igraj se z mano« smo izvedli ust-
varjalno delavnico “Kamenček želja”. Otroci 
so na kamenčke risali s tehniko pikic, kot se 
delajo tudi mandale. Novembra smo v KD 
Radomlje organizirali delavnico »Ti si man-
dala«, ki jo je vodila ga. Alenka Pustotnik. 
Udeleženci so osvojili tehniko risanja mandal 
in vsak je svojo tudi narisal. Nastalo je 20 ču-
dovitih mandal, krogov ...

Povezovanje in sodelovanje
Jesenski meseci so v našem društvu rezervi-
rani za organizacijo in pripravo na novoletno 
okrasitev našega kraja. Tokrat poteka že tretja 
novoletna okrasitev. Zelo smo veseli, da se je 
letos k okrasitvi  pridružila tudi KS Radoml-
je. Na ustvarjalnih delavnicam smo izdelovali 
lampijone, ki bodo viseli pred OŠ Preserje in 
pred KD Radomlje. Iz odpadnega lesa smo 
sestavili novoletne smrečice, ki smo jim dodali 
barve, misli in bodo del novoletnega vzdušja. 
K ustvarjanju smo povabili osnovno šolo, vrtce 
in krajane, ki so se povabilu odzvali in ustvari-
li čudovite izdelke. Verjamemo, da je v pove-
zovanju in sodelovanju skrita čarobna moč in 
da bomo zopet prižgali upanje in čarobnost v 
srcih ljudi.

IZMENJAJ VESELJE
Ideja, ki je na realna tla padla zelo hitro in se 
bo realizirala v petek, 16.12. 2002 je Čarobni 
dogodek v Radomljah: IZMENJAJ VESEL-
JE. Medtem ko tole pišem, sem z mislimi na 
dogodku in upam, da bo dogodek toplo spre-
jet, saj želimo, da bi energija zaokrožila med 
ljudmi in da si bomo pred iztekom starega leta 
izmenjali veselje na takšen ali drugačen način.

Spremljajte nas na FB: kreativninomadi

2023 naj bo preprosto čudovito.



Lepa okrasitev v Preserjah



 
 

Volitve predsednika Republike Slovenije – prvi krog, 23. 10. 2022 
 Gasilski dom Homec OŠ Preserje pri Rad. 

Število volilnih upravičencev   1157 1580 
Oddanih glasovnic 646 (55,83%) 896 (56,71 %) 

Neveljavnih glasovnic 1 4 
Kandidat/ka Lista Št. glasov Odstotek Št. glasov Odstotek 

Nataša Pirc Musar Biserka Marolt Meden – 
skupina volivcev 210 32,56 % 273 30,64 % 

Anže Logar dr. Romana Jordan – skupina 
volivcev 203 31,47 % 244 27,39 % 

Milan Brglez Socialni demokrati in 
Gibanje Svoboda 78 12,09 % 145 16,27 % 

Vladimir Prebilič VESNA - zelena stranka 72 11,16 % 96 10,77 % 

Sabina Senčar Državljansko gibanje 
Resni.ca 43 6,67 % 58 6,51 % 

Janez Cigler Kralj Nova Slovenija – krščanski 
demokrati 33 5,12 % 54 6,06 % 

Miha Kordiš Levica 6 0,93 % 21 2,36 % 
 
 

Volitve predsednika Republike Slovenije – drugi krog, 13. 11. 2022 
 Gasilski dom Homec OŠ Preserje pri Rad. 

Število volilnih upravičencev   1155 1579 
Oddanih glasovnic 654 (56,62 %) 896 (56,74 %) 

Neveljavnih glasovnic 9 9 
Kandidat/ka Lista Št. glasov Odstotek Št. glasov Odstotek 

Nataša Pirc Musar Biserka Marolt Meden – 
skupina volivcev 351 54,42 % 520 58,62 % 

Anže Logar dr. Romana Jordan – skupina 
volivcev 294 45,58 % 367 41,38 % 

  
  

 

Izidi volitev za župana, 20. 11. 2022 

 Volišče 
 GD na Homcu OŠ Preserje pri Radomljah 
Število volilnih upravičencev - 1629 
Število oddanih glasov 490  698 (42,85%) 
Število neveljavnih glasov 5  (1,02 %) 10 (1,43 %) 
 število glasov odstotek število glasov odstotek 

Matej Oražem 48 9,90 % 73 10,61 % 
Fani Rožič Novak 27 5,57 % 63 9,16 % 
Boštjan Deželak 51 10,52 % 80 11,63 % 

Renata Kosec 333 68,66 % 415 60,32 % 
Tadeja Savnik 22 4,53 % 56 8,14 % 

Miroslav Šinkovec 4 0,82 % 1 0,14 % 
 

  

 

        
 

 
  

 
               

Izidi volitev predstavnikov v občinski svet, 20. 11. 2022 

 Volišče 
 GD na Homcu OŠ Preserje pri 

Radomljah 
Število volilnih upravičencev - 1629 
Število oddanih glasov 490 698 
Število neveljavnih glasov 5  (1,02 %) 9  (1,29 %) 
 Št. glasov odstotek Št. glasov odstotek 

LTD – Toni Dragar – lista za vse generacije 32 6,60 % 63 9,14 % 
Lista Mateja Oražma 34 7,01 % 51 7,40 % 

Slovenska nacionalna stranka – SNS 4 0,82 % 3 0,43 % 
Gibanje Svoboda 70 14,43 % 113 16,40 % 

Piratska stranka Slovenije – Pirati 4 0,82 % 15 2,18 % 
Socialni demokrati 11 2,27 % 35 5,08 % 

Desus – Demokratična stranka upokojencev 3 0,62 % 6 0,87 % 
Zeleni Slovenije 1 0,20 % 1 0,14 % 

Slovenska demokratska stranka – SDS 66 13,61 % 94 13,64 % 
Naprej Slovenija – NPS  0,00 % 0 0,00 % 

Nova Slovenija – Krščanski demokrati – Nsi 38 7,84 % 65 9,43 % 
Lista Renate Kosec – lista povezovanja in sodelovanja 222 45,77 % 243 35,27 % 

 

  

 

 
 

Izidi volitev predstavnikov v svet Krajevne skupnosti 
Homec-Nožice, 20. 11. 2022 (upoštevani so tudi glasovi 

predčasnega glasovanja in glasovanja po pošti) 
Kandidat/ka število glasov 
Lucija Šarc 220 

Marjeta Rode 208 
Marta Trček 186 
Matjaž Zajc 153 

Matjaž Sporiš 148 
Stanislav Skrbinšek 130 

Blaž Burnik 118 
Sonja Borec 102 

 

  

 

      
   

    

    

    

    

    

    

    

    

 

 
  

 

 

 
 
 

                          
 

Izidi volitev predstavnikov v svet Krajevne skupnosti 
Preserje, 20. 11. 2022 (upoštevani so tudi glasovi 

predčasnega glasovanja in glasovanja po pošti) 
Kandidat/ka število glasov 

Janez Hribar 349  
Mojca Kočar 227 
Simon Feldin 212 

Viktor Marinšek 210 
Mihael Kosmač 172 
Sabina Zupan 167 

Tanja Vesel 158 
Janko Zupan 151 

Matevž Zupan 143 
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Začetek podjetja Akustika Group sega v leto 1991. 
Takrat se je imenovalo Avtoakustika in se je ukvarja-
lo s prodajo ter montažo avtoradijev in zvočnikov. 
Začetek je bil zelo uspešen, saj so stranke prihajale 
od blizu in daleč. Kasneje je začelo uvažati tudi mo-
bilno telefonijo in telekomunikacijske naprave. Ko 
se je v Sloveniji začel dogajati »mobibum« in si je 
človek lahko kupil mobilni telefon za 1 tolar, so se 
po Homcu vile neskončne vrste ljudi, ki so želeli 
opraviti nakup. Prostori podjetja v Homcu so posta-
li premajhni, zato smo leta 2008 odprli trgovino v 
stari tovarni Induplati v Jaršah.

V zadnjih letih ste lahko trgovino lahko obiskali 
v prostorih nekdanje NLB v Jaršah. Ker pa idej ne 
zmanjka, se je trgovina letos novembra zopet presel-
ila nazaj v cono Induplati.

V trgovini podjetja Akustika Group lahko sklenete 
naročniško razmerje s podjetjem Telekom, saj smo 
njihov pooblaščeni prodajalec. Prodajamo skoraj 
vse v povezavi z mobilno telefonijo – mobilne apa-
rate, zaščitna stekla, ovitke, nosilce, slušalke, pol-
nilce itd. Če se vašemu mobilnemu aparatu zgodi 
kakšna nesreča, vam ponujamo tudi lasten servis 
mobilnih naprav. Ponudba je razširjena še z mali-
mi gospodinjskimi aparati, brezžičnimi prenosnimi 
bluetooth zvočniki, električnimi skiroji, za otroke 
so na voljo igrače na daljinsko upravljanje, v času 
praznikov pa tudi Lego kocke

TONI ŽEKAR 
s.p.,  Homec



PELIKAN BAR
HOMEC

Ugoden 
najem 
avtodoma
T 041 360 845

Perovo 29a, 1241 Kamnik | T: 030 996 146
e: info@as-nartnik.si | www.as-nartnik.si | DŠ: SI26424819

Urban Nartnik s.p., uni.dipl.ing.stroj.

IZDELAVA KOVINSKIH KONSTRUKCIJ 
IN OSTALIH KOVINSKIH IZDELKOV

051 603 376   •   info@milax.si   •   www.milax.si

sedežne garniture • počivalniki • postelje • tabureji
 sedežne vreče • sedežniki za stole •  dekor dodatki

Oblazinjeno pohištvo

Prepustite se udobju

Z VAMI ŽE 30 LET Z UDOBNIMI MODELI V VRHUNSKIH MATERIALIH
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PRAL TEKS
PAMETNA NEGA TEKSTILA

Bolkova 54, 1235 Radomlje

ČISTILNICA  PRALNICA
LIKALNICA

ČIŠČENJE PREPROG
ČIŠČENJE ZAVES

040 841 110 www.halo-likanje.si



Vstopimo v leto 2023 
s pogumom, da ujamemo 
in uresničimo svoje sanje.

Prihodnost 
pripada tistim, 
ki si upajo sanjati.

Za zamudo, napake, nered in 
karkoli je že z Vaščanom 

narobe nismo krivi mi in tudi 
nikdar nismo krivi bili, kriva sta 
bila in bosta brata, dva škrata,

ki dneve in tedne 
najrajši nazaj prestavljata, 

da o vejicah in ostalih resninh 
stvareh sploh ne govorimo.
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